



HPLC同时测定小儿金宁口服液中绿原酸、隐绿原酸、咖啡酸、柚皮苷、橙皮苷和蒙花苷

投稿时间: 2010-03-08 责任编辑: 周晓 点此下载全文

引用本文: 汪晶·张新庄·吴晓燕·赵晓莉·狄留庆·郭青·汪受传.HPLC同时测定小儿金宁口服液中绿原酸、隐绿原酸、咖啡酸、柚皮苷、橙皮苷和蒙花苷[J].中国中药杂志,2010,35(13):1702.

DOI: 10.4268/cjmm20101311

摘要点击次数: 843

全文下载次数: 239

广告合作



| 作者中文名 | 作者英文名 | 单位中文名 | 单位英文名 | E-Mail |
|-------|-----------------|--------------------------|---|---------------------|
| 汪晶 | WANG Jing | 南京中医药大学,江苏,南京 210029 | Nanjing University of Chinese Medicine, Nanjing 210029, China | |
| 张新庄 | ZHANG Xinzhuang | 南京中医药大学,江苏,南京 210029 | Nanjing University of Chinese Medicine, Nanjing 210029, China | |
| 吴晓燕 | WU Xiaoyan | 南京中医药大学,江苏,南京 210029 | Nanjing University of Chinese Medicine, Nanjing 210029, China | |
| 赵晓莉 | ZHAO Xiaoli | 南京中医药大学,江苏,南京 210029 | Nanjing University of Chinese Medicine, Nanjing 210029, China | |
| 狄留庆 | DI Liqing | 南京中医药大学,江苏,南京 210029 | Nanjing University of Chinese Medicine, Nanjing 210029, China | diliqing928@163.com |
| 郭青 | GUO Qing | 江苏省药品检验所,江苏,南京 210029 | Jiangsu Institute for Food and Drug Control, Nanjing 210029, China | |
| 汪受传 | WANG Shouchuan | 南京中医药大学,江苏,南京 210029 | Nanjing University of Chinese Medicine, Nanjing 210029, China | |

基金项目:江苏省“青蓝工程”科技创新团队支持计划·中医儿科重点学科项目(EZK2009019)

中文摘要·目的:建立HPLC同时测定小儿金宁口服液中绿原酸、隐绿原酸、咖啡酸、柚皮苷、橙皮苷、蒙花苷6个成分的方法。方法: Lichrospher C₁₈柱(4.6 mm×250 mm,5 μm);以乙腈(A)-0.4%磷酸水溶液(B)为流动相进行梯度洗脱(10 : 90-18 : 82-27 : 73),流速(0.8-1.1-0.8) mL·min⁻¹,柱温30 ℃,检测波长300 nm。结果:6种成分均能达到基线分离,各成分都有较宽的线性范围和良好的线性关系,加样回收率在95%-105%。结论:本法快速、准确、可靠、重复性好,可为小儿金宁口服液的质量控制提供参考依据。

中文关键词:绿原酸 隐绿原酸 咖啡酸 柚皮苷 橙皮苷 蒙花苷

Simultaneous determination of chlorogenic acid, cryptochlorogenicacid, caffeic acid, naringin, hesperidin and linarin in Xiao'erjinningoral liquid by an HPLC method

Abstract:Objective : To develop a HPLC method for the simultaneous determination of chlorogenic acid, cryptochlorogenic acid, caffeic acid, naringin, hesperidin and linarin in Xiao'erjinning oral liquid. Method : The chromatographic separation was achieved on a Lichrospher C₁₈(4.6 mm×250 mm, 5 μm)column with a mobile phase which was composed of acetonitrile(A)and 0.4% phosphoric acid(B)for gradient elution(10 : 90-18 : 82-27 : 73).The flow rate was(0.8-1.1-0.8)mL·min⁻¹, the column temperature was 30 ℃ and the detection wavelength was set at 300 nm. Result : The results showed that 6 effective components were separated well and showed good linearity. The average recoveries were between 95%-105%. Conclusion : The method is proved to be rapid, accurate, credible and repeatable. It can be used for the quality control of Xiao'erjinning oral liquid.

keywords:chlorogenic acid cryptochlorogenic acid caffeic acid naringin hesperidin linarin

[查看全文](#) [查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)